
PROTOKÓŁ XXIII 

  

 

z XXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 26 lutego 2009r.. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10.00, a zakończyła się o 

godzinie 15.30. 

 

W sesji brało udział 12 radnych, wójt gminy i 4 pracowników urzędu gminy. 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie obrad XXIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

3. Informacja o stanie oświaty w gminie. 

4. Sprawozdanie z działalności GOPS w roku 2008 

5. Podjęcie uchwał. 

6. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad XXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XXIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 

 

XXIII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych radnych Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

 

 

Ad 2 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 

 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołów z poprzednich sesji. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zwrócił uwagę, że protokoły powinny oddawać bardziej sens wypowiedzi.  

 

Przewodniczący poprosił o odczytanie uwag do protokołów. 

 

Z uwagi na dużą ilość zastrzeżeń, radny Krzysztof Rak przekazał uwagi do XXI i XXII 

protokołu protokolantce celem uzupełnienia. 

 

Przewodniczący zapytał kto jest za poprawieniem i podjęciem protokołów na kolejnej sesji. 

 

Radni przegłosowali (7 głosami „za”) podjęcie protokołów na kolejnej sesji. 
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Ad. 3  

Informacja o stanie oświaty w gminie. 

 

 

Informację o stanie oświaty w gminie przedstawił Tadeusz Smarz – wójt wg  załącznika nr 1 

do protokołu (a/a). 

 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję na temat oświaty. 

 

Krystyna Rębacz- radna 

 Wyraziła swoje niezadowolenie stwierdzeniem, że harcerze są mało aktywni wymieniając 

imprezy, w których brali bądź będą brali udział. Zwróciła uwagę na odmowę organizacji 

biwaku w szkole na terenie Zespołu Szkół w Górsku. 

 

Przewodniczący zwrócił uwagę Radnej, że p. Wójt bardzo wysoko ocenia ZHP 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Zauważył brak uznania dla ZHP. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał co wpływa na koszty utrzymania jednego ucznia w szkole. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Im większa szkoła tym stałe koszty są mniejsze niż w małych szkołach.  

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał czy dyrekcja szkół może środki z własnego budżetu wydatkować wg uznania i czy 

brakło im środków w ubiegłym roku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Zwrócił uwagę na duże zakupy materiałów budowlanych przez dyrekcję Zespołu Szkół w 

Rzęczkowie oraz zakup bardzo drogich okien w sklepie sportowym dla Szkoły Podstawowej 

w Łążynie bez porównania cen w innych sklepach. 

Analiza z księgowością wykazała niegospodarność w stosunku do zakupów realizowanych 

przez dyrekcję. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zasugerował sprawdzenie materiałów czy są odpowiednich parametrów i czy ceny nie są 

zawyżone. 

 

Bogusław Ziółkowski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łążynie  

Wyjaśnił zebranym, ze robił rozpoznanie przed zakupem okien, dostał tańsze oferty lecz okna 

były złej jakości. 

Na rachunku ujęte jest koszt wykucia i montażu trzech okien, bo inaczej nie można było tego 

ująć. 
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 Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał ile lat gwarancji mają te okna. 

 

Bogusław Ziółkowski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łążynie 

Oficjalnie 2 lata. 

 

Małgorzata Jaśkiewicz – Dyrektor Zespołu Szkół w Rzęczkowie 

Zauważyła w ostatnich latach duże inwestycje poczynione w szkole. Środki przeznaczone na 

remonty były wydatkowane zgodnie z planem wydatków. Przeprowadzony remont będzie 

remontem gruntownym widocznym na dłuższy okres. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Każdy z dyrektorów ma środki, w których trzeba się zmieścić. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zwrócone pieniądze przez SP w Łążynie w ubiegłym roku gdzie się teraz znajdują 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Nie można powiedzieć, że pieniądze zostają ponieważ do oświaty Gmina musiała dołożyć z 

kredytów zaciągniętych pod koniec roku 2008. 

Pani Jaśkiewicz z nikim nie uzgadniała tych remontów ani  nie przedstawiła analizy 

ekonomicznej. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zauważył, że przedszkole i punkty przedszkolne są mało wystarczalne zaproponował 

pozyskanie inwestorów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Przypomniał, że Przedszkole w Złejwsi Małej jest od 6 lat rozbudowywane. Istnieje 

możliwość zburzenia byłej szkoły w Rozgartach i budowy w tym miejscu przedszkola. Pewne 

małżeństwo zgłosiło się z propozycją budowy domowego przedszkola w Czarnowie. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał dlaczego brak jest współpracy dyrekcji szkół z ZHP. 

 

 

Małgorzata Jaśkiewicz – Dyrektor Zespołu Szkół w Rzęczkowie 

Brak tego typu współpracy wynika z położenia Szkoły w Rzęczkowie w dość dużej 

odległości od drogi krajowej co utrudnia dostęp harcerzy - instruktorów do tej miejscowości.  

 

Bogusław Ziółkowski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łążynie 

Jeżeli są tylko propozycje współpracy ze strony ZHP w Górsku zawsze współpracują bardzo 

chętnie. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Podziękowała za podjęcie tematu ZHP na sesji. Poinformowała zebranych o wyjeździe 

harcerzy do Zakopanego. 
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Grażyna Ciechowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Siemoniu 

Zauważyła, że jest najmniej liczebną szkołą, a działa w niej aż 8 kół zainteresowań, w których 

zajęcia prowadzone są społecznie przez cały rok. 

 

 

Ad 4  

Sprawozdanie z działalności GOPS w roku 2008 

 

Sprawozdanie z działalność GOPS w roku 2008 przedstawiła Pani Aldona Michalska – 

kierownik GOPS wg załącznika nr 2 do protokołu (a/a). 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał na jakie dofinansowania mogą liczyć osoby, które adoptują dzieci i gdzie składa się 

takie wnioski. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Wnioski należy składać do PCPR w Toruniu to oni zajmują się wypłacaniem dotacji. 

GOPS sporządza tylko informacje lub przeprowadza wywiady środowiskowe dla PCPR. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał czy dużo mamy takich rodzin. 

 

Aldona Michalska – kierownik GOPS 

Systematycznie wzrasta liczba takich rodzin. 

 

 

Ad 5 

Podjęcie uchwał. 

 

 projekt uchwały w sprawie utworzenia w Czarnowie filii Szkoły Podstawowej im. 

Kornela Makuszyńskiego w Złejwsi Wielkiej 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała, że zgodnie z uwagą radcy prawnego w nazwie uchwały dodano nazwę 

miejscowości 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

 

Rada Gminy Zławies Wielka jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XXIII/128/2009 

w sprawie utworzenia w Czarnowie filii Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w 

Złejwsi Wielkiej 

 

 projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 
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Poinformowała, że w porozumieniu ze związkami zawodowymi dodatek motywacyjny i 

funkcyjny będzie w % od wynagrodzenia zasadniczego. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła  

Uchwałę Nr XXIII/129/2009 

w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli 

 

 projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zławieś 

Wielka 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/130/2009 

w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Zławieś Wielka 

 

 projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś 

Wielka na 2009 rok 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Poprosiła o zmianę nazewnictwa zadania z remontu na modernizację świetlicy w Pędzewie 

 

Rafał żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/131/2009 

Zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok 

 

 projekt uchwały w sprawie zmian w uchwałach w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego plany zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławies 

Wielka Nr XVIII/154/2005, XVIII/155/2005, XVIII/157/2005, XVIII/161/2005 z dnia 

26 stycznia 2005r. Oraz uchwały Nr XXVIII/211/2006 z dnia 22 lutego 2006r. 

 

 

Przewodniczący przeczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/132/2009 

w sprawie zmian w uchwałach w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego plany 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławies Wielka Nr XVIII/154/2005, 

XVIII/155/2005, XVIII/157/2005, XVIII/161/2005 z dnia 26 stycznia 2005r. Oraz uchwały 

Nr XXVIII/211/2006 z dnia 22 lutego 2006r. 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości 

Toporzysko 
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Przewodniczący poprosił o wykreślenie nr działek z tytułu uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/133/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Toporzysko 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś 

Wielka 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/134/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś Wielka 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś 

Mała 

Przewodniczący przeczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/135/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś Mała 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś 

Mała 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/136/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Zławieś Mała 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Łążyn 

 

Mirosław Kwiatkowski – kier. Ref. Rol. 

Zwrócił uwagę zebranym, że uległ zmianie załącznik do kolejnej uchwały z uwagi na 

uwzględnienie wniosku radnego Mięsikowskiego złożonego po komisjach. 
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Przewodniczący przeczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/137/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Łążyn 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Gutowo 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/138/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Gutowo 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne 

Błoto 

 

Przewodniczący przeczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/139/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne Błoto 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Rozgarty 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/140/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Rozgarty 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Cegielnik 

 

Przewodniczący przeczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/141/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Cegielnik 



 8 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary 

Toruń 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/142/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary Toruń 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki 84/5 i zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek 184/4 i 184/9 w Starym Toruniu, gmina 

Zławieś Wielka 

 

Przewodniczący przeczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/143/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki 84/5 i zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek 184/4 i 184/9 w Starym Toruniu, gmina Zławieś Wielka 

 

 projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary 

Toruń 

 

Przewodniczący przeczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/144/2009 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary Toruń 

 

 projekt uchwały w sprawie ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta 

Gminy Zławieś Wielka za rok 2008 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła zasady przyznawania dodatkowego wynagrodzenia rocznego („13”) 

W latach ubiegłych NSA w wyroku uzasadnił, że „13” przyznaję Rada Gminy uchwałą 

ponieważ wynagrodzenie wójtowi ustala Rada. 

Przygotowanie uchwały w takim szybkim terminie wynika z terminu wypłaty „13”, który 

mija 31 marca, a kolejna sesja planowana jest w kwietniu. 

 

Przewodniczący powiedział zebranym, że ościenne gminy podjęły już takie uchwały. 
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Tadeusz Smarz – wójt 

Zauważył, że takie uchwały są podejmowane tylko w naszym województwie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że lepiej jest podjąć taką uchwałę i wypłacić takie wynagrodzenie „legalnie” 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXIII/145/2009 

w sprawie ustalenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla Wójta Gminy Zławieś Wielka 

za rok 2008 

 

 

Ad 6  

Informacja o pracy wójta między sesjami. 

 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Przedstawił informację o pracy między sesjami wg załącznika nr 2do protokołu (a/a)  

 

 

Ad 7 

Wolne wnioski i zapytania 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Podziękowała za Dom Kultury w Górsku oraz zapytała na jakim etapie jest studium. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kier. Ref. Rol. 

Przeprowadzał rozmowy z p. Czerwińską co można zrobić aby je zakończyć odpowiedziała, 

że na razie nic nie wie ponieważ czeka na interpretacje przepisów. Wystąpiliśmy z 

zapytaniem do Sanepidu i Dyrekcji Ochrony Środowiska co powinna zawierać prognoza 

oddziaływania na środowisko. 

 

Przewodniczący zapytał czy jeśli zwiększymy obszar w studium to trzeba będzie wznowić 

procedurę od początku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt  

Tak  

 

Henryk Lizak – radny 

Zwrócił uwagę zebranym na organizację Maratonu Toruńskiego jest to sprawa medialna i 

dzięki temu można promować naszą gminę. 

Uważa również, że należy pobudować jedno typowe boisko typu ORLIK. 

 

Krystyna Rębacz – radna 
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Uważa, że należy wprowadzić te nieuwzględnione działki do studium. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Jeżeli chcemy dodać te działki należy zacząć całą procedurę od nowa, a podjęta uchwała 

zostanie uchylona. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Właściwie p. Czajkowka nie dała jej jednoznacznej odpowiedzi dlaczego działki w Górsku 

nad jeziorem nie mogą zostać włączone do terenów budowlanych. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował zebranych, że zespół przygotowujący studium posiada kompetencje do tego i z 

pewnością wiedzą lepiej jakie grunty można włączyć to terenów budowlanych.  

Oznajmił również, że z pewnością włączymy się w organizację Maratonu Toruńskiego 

finansowo, ustawieniu punktów żywnościowych oraz „zastawieniu” dróg gminnych. 

 

Przewodniczący poruszył temat sporządzanych protokołów, po sporządzeniu protokołów są 

one umieszczane na stronie internetowej i do czasu kolejnej sesji nikt nie zgłasza żadnych 

uwag. 

Poprosił o propozycję rozwiązania tego problemu. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Uważa, że ważne sprawy powinny być opisywane szczegółowo a resztę można streścić. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zauważył, że protokoły zawierają zdania wyjęte z kontekstu. 

 

Przewodniczący zaproponował wyznaczenie sekretarza, który będzie sporządzał protokoły. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Przypomniał, że radnym jest już druga kadencję i wcześniej nie zwracał uwagi na protokoły, 

ale dopiero teraz zauważył, że jego wypowiedzi nie są ujmowane. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zaproponował aby ustalić termin na zgłaszanie poprawek. 

 

Radni jednogłośnie ustalili, że w terminie 14 dni od umieszczenia treści protokołu w 

internecie będzie można składać uwagi do niego na piśmie. 

 

Przewodniczący zapoznał radnych z pismem HDK proszących o wsparcie finansowe na 

sztandar oraz pismem p. Sworzec. 

 

Sławomir Składanek  

Odczytał petycje w sprawie budowy przejścia dla pieszych w Czarnowie koło szkoły oraz 

oświetlenia głównej drogi.  

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Każdy wniosek jest zasadny, ale są różnej hierarchii. 
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Zenon Podgórski – radny 

Petycja w sprawie wodociągu w Górsku nie była z jego inicjatywy on tylko zbierał podpisy 

tylko ze swojej ulicy. Zapytał również jakie dofinansowania otrzymują przedszkola w 

Toruniu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Generalnie nie dofinansowujemy pobytu dzieci w innych przedszkolach, ale są wyjątki bo nie 

mamy przedszkoli specjalistycznych (dla dzieci niepełnosprawnych) Miesięczny koszt 

dofinansowania jest zróżnicowany w zależności od przedszkola i wynosi ok. 500-800 zł 

 

Przewodniczący zauważył, że nie możemy dopłacać do pobytu dzieci w tych przedszkolach 

ponieważ nie mamy takich środków w budżecie. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Zaproponowała budowę Domu Kultury i przedszkola w Górsku w jednym budynku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Zauważył, że są problemy związane z przepisami aby połączyć dwa rodzaje działalności 

(oświatowej i rozrywkowej) 

 

Sławomir Składanek 

Oznajmił, że petycja w sprawie oświetlenia w Czarnowie nie jest jakimś atakiem. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Wnioskowane oświetlenie znajduje się na drodze krajowej i ta inwestycja jest krajowa a nie 

gminna. 

 

 

Krzysztof Rak – radny 

Wnioskował o tablice ogłoszeń w Gutowie i Przysieku, naprawie przystanku autobusowego w 

Przysieku (brak szyby).  

Zwrócił uwagę na śmietnisko przy blokach w Przysieku oraz zapytał czy będą udzielane 

jakieś bonifikaty z tytułu zmiany prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Opłata ta wynika z przepisów, nie ma możliwości na jakąś bonifikatę. 

 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zauważył, problem związany z mieszkaniem przejętym przez proboszcza w Czarnowie, który 

pobiera opłaty od starszej osoby, a nie czyni żadnych nakładów. Zapytał o możliwość 

podłączenia wody do tego budynku.  

Przekazał obawy nowego osiedla przed powodzią. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kier. Ref. Rol. 

Chcieliśmy założyć wodociąg do tego budynku lecz nie mamy zgody właściciela budynku. 
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Tadeusz Smarz – wójt 

Po rozmowach z Marszałkiem, który obiecał nam pieniądze napisaliśmy pismo o 

dofinansowanie przepompowni, a odpowiedź dostaliśmy negatywną. 

 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Zauważył, że bardziej mokre tereny zostały uwzględnione w studium, a jego tylko w części 

na odczepne. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kier. Ref. Rol. 

Projektant rozmawiała i wyjaśniała dlaczego nie został rozpatrzony w całości pozytywnie. 

 

Maria Łukasik – zainteresowana obradami 

Podziękowała za uwzględnienie jej działek w studium. 

 

 

Ad. 8 

Zakończenie obrad XXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Przewodniczący zakończył obrady XXIII sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

                                                                                                    Zbigniew Drewnowski 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała:  

A. Pytel 

 


